
Protokół z obrad VI sesji Rady Miejskiej Góry 

z dnia 22 lutego 2019 roku. 

 

Radni obradowali w sali nr 1 Starostwa Powiatowego w Górze. Sesja rozpoczęła się o godzinie 1000 i zakończyła 

o godzinie 1300. 

Sesję otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Góry Pan Arkadiusz Szuper. Na początku odegrano 

hejnał Góry, następnie Przewodniczący przywitał wszystkich przybyłych gości. 

Przewodniczący poprosił Radnych o zalogowanie się do systemu elektronicznego głosowania. Stwierdzono 

obecność 14 radnych – nieobecny – Radny Bartłomiej Czyż. 

Nie było propozycji zmian do porządku obrad. 

1. Przyjęcie protokołu z obrad IV sesji Rady Miejskiej Góry. 

Wobec braku uwag do protokołu rozpoczęto procedurę głosowania. 

W wyniku głosowania protokół przyjęto 14 głosami za – jednogłośnie. 

 

2. Przyjęcie protokołu z Uroczystej sesji Rady Miejskiej Góry. 

Przewodniczący rozpoczął procedurę głosowania. 

W wyniku głosowania protokół przyjęto 14 głosami za – jednogłośnie. 

 

3. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o zabranie głosu Burmistrz Góry Panią Irenę Krzyszkiewicz. 

 

Burmistrz -  przywitała na początku redaktor Panoramy Leszczyńskiej – Panią Annę Machowską oraz nowego 

naczelnika wydziału planowania i realizacji inwestycji – Pana Grzegorza Kordiaka. Burmistrz wyjaśniła, że Pan 

Kordiak był wcześniej zastępcą Burmistrza Wąsosza, jest to doświadczony samorządowiec pełen determinacji 

do działania i pracowity. Spowodowało to, że komisja nie miała wątpliwości co do wybory Pana Grzegorza 

Kordiaka na to stanowisko. W okresie międzysesyjnym wydano 44 zarządzenia. Głównie dotyczyły one 

powołania komisji przetargowych, ponieważ realizowany jest bardzo ambitny plan inwestycyjny. Wydano 

również zarządzenia zmieniające plan wydatków, zarządzenia dotyczące zbycia nieruchomości stanowiących 

mienie gminne. Umorzono zaległości podatkowe dla 10 osób fizycznych na łączną kwotę 4785 zł. Zaległości 

powyżej 500 umorzono: Kłosak Wioletta – 989 zł; Bylinowicz Waldemar – 1000 zł. Odroczone zaległości osób 

prawnych – firma TEKOM 372 724 zł. Umorzenia zaległości podatkowych od osób prawnych w związku z 

trudną sytuacją – Przedsiębiorstwo Rolne NARATÓW  , Gospodarstwo Rolne KUCHARSCY -1000 zł oraz 

Spółdzielnia Mleczarska DEMI – kwota 5000 zł. Zwolnienia przedmiotowe od podatku od nieruchomości 

zgodnie z uchwałą w ramach zasady de minimis Zakład Produkcyjno Usługowy MELBA  Andrzej Banasiewicz 

kwota 11 460 zł. Zwolnieniu podlega nowo wybudowany budynek na okres 2 lat. Wszczęto postępowanie na 

wykonanie robót budowlanych w ramach budowy budynku gospodarczego w Borszynie Małym. Było to IV 

postępowanie. Wartość kosztorysowa wynosi 325 tys. zł. Wpłynęła oferta z firmy EWAN z Góry, trwa badanie 

ofert. Termin realizacji to 31 sierpni 2019 roku. Jeśli chodzi o Strumyk to będzie ogłaszany kolejny przetarg, 

oferty spływały z kwotą około 400 tysięcy co znacząco przewyższało kosztorys. Budowa placu zabaw przy 

ulicy Sikorskiego – umowa została podpisana ,wpłynęło 7 ofert. Oferta z najniższą ceną 25 527,99 złotych 

,oferta z najwyższą ceną 79 900,00 złotych. Podobne zadanie przy ulicy Norwida wpłynęło 8 ofert. Oferta z 

najniższą ceną 23 800,00 złotych 

oferta z najwyższą ceną 58 900,00 złotych. Zgodnie z uwagą radnego Forteckiego zostanie również 

zamontowane oświetlenie, jednak w trochę późniejszym czasie. Jeśli chodzi o bieżące utrzymanie dróg, zadanie 

podzielono na 2 części  - Część I –Roboty różne w ramach bieżącego utrzymania dróg, Część II – nakładka 

asfaltowa od Czerniny w kierunku drogi S5. Na część I wpłynęła 1 oferta z ceną 429 287,22 złotych oraz 24 

miesięcznym okresem gwarancji –firma DROGOMEL. Część II Wpłynęły 2 oferty. Oferta z najniższą ceną    

221 400,00 złotych ( 36 miesięczny okres gwarancji ), oferta z najwyższą ofertą  316 725,00 złotych  ( 24  

miesięczny okres gwarancji ). Trwa badanie ofert. Odbyło się spotkanie z członkiem zarządu województwa 

dolnośląskiego odpowiedzialnym za utrzymanie dróg wojewódzkich. Burmistrz rozmawiała o fatalnym stanie 

dróg wojewódzkich. Jeśli chodzi o obwodnicę, termin decyzji ministra został wydłużony. Ogłoszono przetarg 

na dokumentację projektową przebudowy drogi gminnej Osetno Małe – Przysiółek Kietlów jednak został on 



unieważniony, ponieważ część drogi należy do nadleśnictwa. Nadleśnictwo nie jest zainteresowane remontem 

drogi, wystosowano pismo o przekazanie nieodpłatne drogi. Procedury się przedłużą ale warto poczekać. Gdy 

droga będzie przejęta zostanie ogłoszone postępowanie.  Budowa placu zabaw przy ul Sosnowej i Łąkowej. 

Postępowanie podzielono na II części. Część I Dostawa i montaż urządzenia – zestaw zabawowy, część 2  

Dostawa i montaż urządzenia – gra typu MEMORY. Dostano dofinansowanie z Lokalnej Grupy Działania  

Ujście Baryczy, przy współpracy ze Stowarzyszaniem Młodzi – Młodym dokonane zostanie odnowienie placu. 

Na pierwszą część wpłynęły 2 oferty. Oferta  z najniższą ceną 4670,00 złotych ,oferta z najwyższą ceną 19 

585,41 złotych. Na część II wpłynęła jedna oferta z ceną 8063,88 złotych oraz 36 miesięcznym okresie 

gwarancji na zamontowane urządzenia.. Wykonanie robót budowlanych w ramach zadania inwestycyjnego pn. 

,,Wymiana nawierzchni drogi i chodników ul. Piłsudskiego w m. Góra” – II etap. Droga (odcinek od Pl. 

Chrobrego w kierunku ul. Wrocławskiej) – otrzymano kolejne dofinansowanie w kwocie 931 600 zł. ,, 

Wykonanie robót budowlanych w ramach zadania inwestycyjnego p.n. Przebudowa drogi wraz z budową 

chodnika w m. Grabowno,, - II postępowanie zostało unieważnione. Wydłużono czas realizacji zadania. 

Przetarg zostanie ponownie ogłoszony. ,,Rewitalizacja wieży byłego kościoła ewangelickiego w Czerninie”- II 

postępowanie. W I przetargu nie wpłynęły żadne oferty, wydłużono czas realizacji zadania. Jeśli chodzi o 

remont chodnika w Jastrzębiej 7 marca br. minie termin składania ofert. Marszałek województwa jest otwarty 

na rozmowy jeśli chodzi o to zadanie. Sprzedano 7 lokali mieszkalnych na kwotę 60 091.59 zł, jedną 

nieruchomość zabudowaną w Radosławiu na kwotę brutto 36 285,00 zł, sprzedano 4 nieruchomości 

niezabudowane w Górze przy ul. Wrzosowej na łączną kwotę brutto 199 810,00 zł. Ogółem wpływy ze 

sprzedaży nieruchomości:  166.321,59  zł – dochód Gminy. W dniu 23 stycznia 2019 r. odbył się przetarg na 

sprzedaż nieruchomości niezabudowanych położonych w Górze w rejonie ul. Królowej Jadwigi. Do przetargu 

przystąpiła jedna osoba prawna, która kupiła dwie działki na łączną kwotę 308.090,40 zł brutto. Akt notarialny 

zostanie podpisany 19 marca br. Rozmowy były prowadzone 2 lata. Jest to kolejne przedsięwzięcie tego Pana, 

powstanie mini galeria podobna do tej w Lesznie przy ul. Królowej Jadwigi. Istnieje już kilka tego typu lokali 

w okolicy. Galeria będzie się składać z kilkunastu lokali. Według oświadczenia właściciela obiekt miałby być 

skończony na wiosny przyszłego roku. Są również pytania mieszkańców o teren obok Biedronki. W tym 

miejscu Pan Jessa również chce wybudować pawilon handlowy, między innymi sklep CCC. Ciągi 

komunikacyjne zostaną wybudowane na koszt właściciela. Ciągi te powiększą mienie gminne bez naszego 

wkładu finansowego. Dokonywane są kontrole dotyczące segregacji odpadów . Odbyło się 95 kontroli, w 35 

przypadkach stwierdzono nieprawidłowości i wydano decyzję o zmianie deklaracji. 3 postępowania umorzono 

a 35 jest w toku. Przeprowadzono 9 kontroli spalania odpadów w piecach. Czujniki jakości powietrza będą 

montowane głównie na szkołach. 8 kontroli było wynikiem zgłoszeń mieszkańców, 1 kontrola była z inicjatywy 

pracowników urzędu. Stwierdzono, że właściciel pieca miał przygotowany do palenia węgiel brunatny, który 

jest zabroniony. Dostał pouczenie, ponieważ podczas kontroli spalane było drewno. Jeśli chodzi o wymianę 

pieców złożono 29 wniosków na kwotę 142 927 zł. Ogłoszenie naboru na kolejne wnioski prawdopodobnie w 

maju. Pozytywnie rozpatrzono nasz wniosek na dotacje do pobierania próbek popiołów z piecy. Gmina dostanie 

3 tys. zł na ten cel. Podziękowania za udział w finale WOŚP, szczególnie dla wolontariuszy oraz dyrektor Domu 

Kultury w Górze. W Urzędzie Miejskim w Wąsoszu odbyło się spotkanie dotyczące rozbudowy wysypiska 

odpadów w Rudnej Wielkiej. Burmistrz Niedźwiedź przygotowuje ponownie decyzję środowiskową. Burmistrz 

Góry przygotowała pismo do Burmistrza Wąsosza aby Gmina Góra była również stroną w postępowaniu. 

Wysypisko ma wpływa na jakość wody w naszej gminie. Chcemy być informowani aby chronić mieszkańców. 

Odbyło się spotkanie z przedstawicielami Chóru „Lilia” z Sądowej Wiszni na Ukrainie. Burmistrz 

podziękowała dyrektorowi ZSPiP w Witoszycach za organizację takiej inicjatywy. 28 stycznia br. odbyła się 

uroczysta sesja Rady Miejskiej Góry z okazji 74 rocznicy powrotu Góry do Macierzy. Odbyło się spotkanie z 

p. Agnieszką Werbińską - przedstawicielką Samorządowego Informatora SMS, którego tematem była nowa 

platforma komunikacji                               z mieszkańcami. Gmina Góra przystąpiła do programu BLISKO aby 

lepiej informować swoich mieszkańców. Gdy zostaną zamontowane czujniki jakości powietrza w aplikacji 

BLISKO będą informacje na temat jakości powietrza. W Urzędzie Marszałkowskim Województwa 

Dolnośląskiego we Wrocławiu odbyło się uroczyste wręczenie Promes oraz podpisanie umów 

dofinansowujących. Decyzją Zarządu Województwa Dolnośląskiego na czele z Marszałkiem Cezarym 

Przybylskim Gminie Góra przyznano dotację w kwocie 324 860,00 zł. na realizację zadania 

„Przebudowa dachu świetlicy wiejskiej w m. Ślubów wraz z dostosowaniem obiektu do potrzeb osób 

niepełnosprawnych”. 

W Dolnośląskim Oddziale Wojewódzkim NFZ odbyło się spotkanie z Dyrektorem Andrzejem Oćwieją. Obecni 

był również Starosta Górowski – Pan Piotr Wołowicz oraz dyrektor szpitala specjalistycznego w Polanicy. 



Dotyczyło to reaktywacji szpitala. Burmistrz zaproponowała aby Starosta przedstawił ustalenia wynikające ze 

spotkania. W Centrum Kultury „Muza”  w Lubinie odbył się Dolnośląski Konwent Samorządowców „Pociąg 

do przyszłości”. Spotkanie dotyczyło w dużej mierze Gminy Góra i reaktywacji linii kolejowej Góra- 

Bojanowo. Walczono o nielikwidowanie tej linii, zostało podpisane porozumienie z PKP i PLK. W 

porozumieniu zobowiązano PKP i PLK do budowy wiaduktu, ale chciano aby linie utrzymywała Gmina Góra. 

Nie wyraziliśmy zgody na takie rozwiązanie. Przekonano Marszałka województwa dolnośląskiego do przejecie 

przez województwo linii. Ministerstwo zabezpieczyło środki na realizację tego zadania. Wszystko na 

przygotowaniu uchwał, właścicielem linii będzie Urząd Marszałkowski. W tej kadencji, w okresie 4 lat linia 

powinna zostać uruchomiona. Burmistrz zaprosiła na następną sesję przewodniczącego Patryka Blida, który 

przedstawi szczegóły dotyczące linii. Od Góry w stronę Sławęcic przejęte zostały tereny od PKP pod budowę 

ścieżki rowerowej. W następnym roku będzie realizacja inwestycji. W Filii Bibliotecznej w Czerninie odbyły 

się gminne eliminacje Ogólnopolskiego Turnieju Wiedzy Pożarniczej „Młodzież zapobiega pożarom” 

zorganizowane przez Zarząd Oddziału Miejsko-Gminnego Ochotniczych Straży Pożarnych w Górze. Padło 

pytanie o segregację odpadów i odbiór ich przez TEKOM. Na autach będą zamontowane kamery aby sprawdzać 

czy pracownicy odpowiednio zbierają te odpady. 

 

Sołtys wsi Jastrzębia – zapytał o odpady rolnicze, których nie odbiera TEKOM. Chodzi o odpady po nawozach, 

folie po sianokiszonce. Czy TEKOM będzie odbierał te odpady. 

 

Burmistrz – poinformowała, że w porządku obrad będzie punkt dotyczący odpadów i odpowiedź zostanie 

udzielona później. 

 

Przewodniczący Arkadiusz Szuper poprosił o zabranie głosu Starostę górowskiego Pana Piotra Wołowicza. 

 

Burmistrz – będą rozmowy z Prezesem TEKOM-u aby przygotować na PSZOK-u specjalne stanowisko do 

odbierania odpadów rolniczych – worków po nawozach. Będzie można dowieźć własnym środkiem transportu. 

 

Piotr Wołowicz – 1 lutego odbyło się spotkanie w gabinecie Prezesa NFZ we Wrocławiu, w którym 

uczestniczyła prezes szpitala w Polanicy oraz dyrektor finansowa. Spotkanie dotyczyło możliwości odtworzenia 

działalności medycznej szpitala w Górze. Są dwa wątki. Pierwszy dotyczy nieruchomości czyli ulokowania 

działalności a drugi typowo finansowy – związany z zakontraktowaniem działalności medycznej z Narodowym 

Funduszem Zdrowia.  Jeżeli chodzi o nieruchomości – oczekujemy na uprawomocnienie się postanowienia sądu 

opolskiego na wniosek syndyka. Firma miała dwóch syndyków. Na radzie wierzycieli w styczniu wyrażono 

zgodę na oddanie nieruchomości do syndyka PCZ Góra Śląska. Syndyk PCZ s.a wycofał swoje roszczenie.  

Wszystko to trwa. Terminy wiosenne są nadal aktualne, jednak sąd nie wydał prawomocnej decyzji. Od syndyka 

będzie zależało co zrobi z budynkami. Jeśli chodzi o meritum spotkania – wszystko jest zależne od decyzji NFZ. 

Problem jest z formułą działalności. Odtworzenie szpitala ze wszystkimi 4 oddziałami w opinii NFZ jest 

nierealne ze względu na sytuacje finansową i potrzeby jakie są w powiecie. Fundusz robi zestawienie pacjentów 

korzystających z tego typu działalności, z tego zestawienia wynikać ma, że potrzeba jest zapewniana w innych 

szpitalach. Część oddziałów na dolnym śląsku jest zagrożona likwidacją ze względu na wymogi zapisane 

chociażby w rozporządzeniu dotyczącym obsadzenia etatów pielęgniarek na dyżurach. Jeśli chodzi o rodzaj 

działalności medycznej ,który jest możliwy do zrealizowania jest to tak zwana „chirurgia jednego dnia” i do 

tego ZOL. W ramach „chirurgii jednego dnia” jest możliwość prowadzenia różnego rodzaju działalności 

medycznej. 

Mowa była o 4 podstawowych zasadach: 

a) Chirurgia ogólna 

b) Ortopedia 

c) Okulistyka 

d) Otolaryngologia 

 

Wszystkie zabiegi miały by być wykonywane w systemie ambulatoryjnym jednego dnia czyli zabieg 

wykonywane w czasie dnia a pobyt pacjenta w szpitalu do dwóch dni. Lekarze specjaliści przyjeżdżali by 

wykonywać zabiegi z zewnątrz w określone dni. Była by możliwość uruchomienia również poradni, które w 

tym zakresie by funkcjonowały. Mowa jest również o poradni internistycznej. Pani Zalewska- prezes szpitala 

w Polanicy zobowiązała się do wyliczenia rocznych kosztów funkcjonowania tego typu placówki. Po 

oszacowaniu kosztów NFZ ma określić czy jest w stanie zakontraktować taką działalność na terenie Góry. Ze 



względu na doświadczenie służby Pani prezes szpitala w Polanicy ocenią możliwości adaptacji części 

budynków po szpitalnych. Wstępna opinia już jest. Oceniono, że ta część szpitala gdzie mieścił się oddział 

dziecięcy, laboratorium, kuchnia spełnia oczekiwania, jednak jest to ocena wstępna. Opinia zostanie zlecona 

specjalistycznej firmie, jednak dopiero po zgodzie syndyka. Czekamy na opinię architektoniczną oraz na 

wycenę wartości kontraktu. Wartość sprzętu medycznego potrzebnego do uruchomienia placówki to około 5 

mln złotych. Szpital w Polanicy ma duży potencjał oraz zasoby sprzętowe, które wymienia regularnie. Część 

sprzętu mogła by być wykorzystana w Górze. Brano pod uwagę również, aby działalność prowadził podmiot z 

powiatu górowskiego. Jednak podmioty obawiały się, że poniosą koszty a później nie otrzymają kontraktu od 

NFZ. Jest również zagrożenie, że gdy podmiot z Polanicy zdecyduje się prowadzić działalność na terenie 

powiatu górowskiego to nie zatrzyma się tylko na tej działalności. Będzie w sposób dynamiczny przejmował 

działania prowadzone przez podmioty dotychczasowe na przykład poradnie specjalistyczne oraz POZ. Jest to 

inwestycja droga, będzie się szukało dodatkowych dochodów aby obniżyć koszty stałe. 

 

Sołtys Jastrzębiej – zapytał o rentgen, czy jest szansa aby go uruchomić. 

Starosta Piotr Wołowicz – nie jest sztuką uruchomić rentgen komercyjny. Pracownia jest gotowa do 

funkcjonowania jednak chodzi o kwestie funkcjonowania. Jeśli chodzi o działalność kontraktowaną przez NFZ 

to nie ma takiej możliwości. Rentgen musi działać w połączeniu ze szpitalem lub przychodnią. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował staroście za przedstawienie aktualnej sytuacji szpitala. 

Poinformował o możliwości zadawania pytań w kwestii szpitala na sesji Rady Powiatu Górowskiego. 

 

Wobec braku pytań do sprawozdania zamknięto dyskusję. 

 

4. Uchwała w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Góry na rok 2019. 

Przewodniczący poprosił Zbigniewa Przybylskiego – Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o 

przedstawienie opinii na temat uchwały. 

 

Zbigniew Przybylski – poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała uchwałę 4 głosami za – 

jednogłośnie. 

Wobec braku uwag rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 14 głosami za podjęli uchwałę. 

 

5. Uchwała w sprawie planu pracy Rady Miejskiej Góry na rok 2019. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił Przewodniczących komisji stałych Rady Miejskiej o odczytanie opinii 

do w/w uchwały. 

 

Zbigniew Przybylski – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała uchwałę 4 

głosami za – jednogłośnie. 

 

Tadeusz Biernacki – poinformował, że Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała 

uchwałę 10 głosami za – jednogłośnie. 

 

Maciej Liśkiewicz – poinformował, że Komisja Kultury, Oświaty i Spraw Socjalnych pozytywnie zaopiniowała 

uchwałę 4 głosami za - jednogłośnie 

 

Jacek Szczerba – poinformował, że Komisja Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego pozytywnie 

zaopiniowała uchwałę 10 głosami za – jednogłośnie. 

 

Wobec braku uwag rozpoczęto procedurę głosowania. 

W wyniku głosowania 14 głosami za – jednogłośnie rada podjęła uchwałę. 

 

6. Uchwała w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów i rad sołeckich w Gminie Góra. 

 



Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił Przewodniczących komisji stałych Rady Miejskiej o odczytanie opinii 

do w/w uchwały. 

 

Zbigniew Przybylski– poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała uchwałę 4 

głosami za – jednogłośnie. 

 

Maciej Liśkiewicz – poinformował, że Komisja Kultury, Oświaty i Spraw Socjalnych pozytywnie zaopiniowała 

uchwałę 4 głosami za – jednogłośnie. 

Burmistrz – w związku z wpływającymi od sołtysów propozycjami zmian terminów wnosi autopoprawkę do 

uchwały. 

W pozycji nr 6 – Czernina Dolna – zmiana terminu zebrania na 20 marca 2019. 

W pozycji ……… 

W pozycji nr 17 - Grabowno – zmiana miejsca zebrania na świetlicę wiejską w Zawieścicach. 

W pozycji nr 18 – Zawieścice – zmiana godziny zebrania I termin godzina 1930 II termin 2000 

W pozycji nr 19 – Wierzowice Małe – zmiana terminu na 15 marca 2019. 

W pozycji nr 28 – Kruszyniec – zmiana terminu na 19 marca 2019. 

Burmistrz poprosiła o uwzględnienie autopoprawki do uchwały. 

Wobec braku uwag rozpoczęto procedurę głosowania nad autopoprawką Burmistrza do w/w uchwały. 

Rada 14 głosami za – jednogłośnie – podjęła uchwałę. 

Wobec braku uwag do całości uchwały rozpoczęto głosowanie. 

Rada 14 głosami za – jednogłośnie- podjęła uchwałę wraz z autopoprawką. 

 

7. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie wysokości diety przewodniczącego organu wykonawczego 

jednostki pomocniczej. 

 

Przewodniczący poprosił wiceprzewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii komisji 

na temat w/w uchwały. 

Zbigniew Przybylski– poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała uchwałę 4 

głosami za – jednogłośnie. 

Adam Chmiel – składa wniosek o podwyższenie kwoty diety do poziomu 400 zł. 

Burmistrz – poprosiła radnego o wskazanie zadania, które ma być wykreślone z budżetu na poczet pozyskania 

środków na podwyżkę diet. Budżet został zatwierdzony, w związku ze wzrostem wydatków coś musi zostać 

wykreślone. 

Adam Chmiel – uznał, że z tytułu mniejszej liczby radnych są oszczędności. 

Burmistrz – poinformowała, że w budżecie uwzględnionych było 15 radnych a nie 21. 

Adam Chmiel – poinformował, że wróci do sprawy jesienią podczas prac nad uchwałą budżetową na rok 2020. 

Wycofał wniosek. 

Burmistrz – stwierdziła, że sołtysom należy się podwyżka za tą ciężką pracę. 

W związku z brakiem kolejnych uwag rozpoczęto procedurę głosowania. 

W wyniku głosowania 14 głosami za – jednogłośnie – rada podjęła uchwałę. 



 

8. Uchwała w sprawie określenia szczegółowych wymogów raportu o stanie gminy. 

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił Przewodniczących komisji stałych Rady Miejskiej o odczytanie opinii 

do w/w uchwały. 

 

Zbigniew Przybylski – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała uchwałę 4 

głosami za – jednogłośnie. 

 

Tadeusz Biernacki – poinformował, że Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała 

uchwałę 10 głosami za – jednogłośnie. 

 

Maciej Liśkiewicz – poinformował, że Komisja Kultury, Oświaty i Spraw Socjalnych pozytywnie zaopiniowała 

uchwałę 4 głosami za - jednogłośnie 

 

Jacek Szczerba – poinformował, że Komisja Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego pozytywnie 

zaopiniowała uchwałę 10 głosami za – jednogłośnie. 

 

Wobec braku uwag rozpoczęto procedurę głosowania. 

W wyniku głosowania 14 głosami za – jednogłośnie – rada podjęła uchwałę. 

 

9. Uchwała w sprawie przyjęcia programu „Górowska Karta Seniora” na terenie Gminy Góra. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił Przewodniczących komisji stałych Rady Miejskiej o odczytanie opinii 

do w/w uchwały. 

 

Zbigniew Przybylski – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała uchwałę 4 

głosami za – jednogłośnie. 

 

Maciej Liśkiewicz – poinformował, że Komisja Kultury, Oświaty i Spraw Socjalnych pozytywnie zaopiniowała 

uchwałę 4 głosami za – jednogłośnie. 

 

Wobec braku uwag rozpoczęto procedurę głosowania. 

W wyniku głosowania 14 głosami za – jednogłośnie – rada podjęła uchwałę. 

 

 

10. Sprawozdanie z realizacji Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Zapobiegania Narkomanii za rok 2018. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił Przewodniczących komisji stałych Rady Miejskiej o odczytanie opinii 

do w/w sprawozdania. 

 

Maciej Liśkiewicz – poinformował, że Komisja Kultury, Oświaty i Spraw Socjalnych pozytywnie zaopiniowała 

sprawozdanie 4 głosami za – jednogłośnie. 

 

Jacek Szczerba – poinformował, że Komisja Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego pozytywnie 

zaopiniowała uchwałę 10 głosami za – jednogłośnie. 

 

Wobec braku pytań do sprawozdania Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 



 

 

11. Uchwała w sprawie trybu postępowania o udzielenie dotacji celowej ze środków budżetu 

Gminy Góra na zadania służące tworzeniu warunków dla rozwoju rodzinnych ogrodów działkowych. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił Przewodniczących komisji stałych Rady Miejskiej o odczytanie opinii 

do w/w uchwały. 

 

Zbigniew Przybylski – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała uchwałę 4 

głosami za – jednogłośnie. 

 

Wobec braku uwag rozpoczęto procedurę głosowania. 

W wyniku głosowania 14 głosami za – jednogłośnie – rada podjęła uchwałę. 

 

12. Uchwała w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Góra w roku 2019. 

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił Przewodniczących komisji stałych Rady Miejskiej o odczytanie opinii 

do w/w uchwały. 

 

Jacek Szczerba – poinformował, że Komisja Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego pozytywnie 

zaopiniowała uchwałę 10 głosami za – jednogłośnie. 

 

Tadeusz Biernacki – poinformował, że Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała 

uchwałę 10 głosami za – jednogłośnie. 

 

Wobec braku uwag rozpoczęto procedurę głosowania. 

W wyniku głosowania 14 głosami za – jednogłośnie – rada podjęła uchwałę. 

 

13. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Góra. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił Przewodniczących komisji stałych Rady Miejskiej o odczytanie opinii 

do w/w uchwały. 

Tadeusz Biernacki – poinformował, że Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska negatywnie zaopiniowała 

uchwałę 5 głosami przeciw i 5 wstrzymującymi. 

 

Jacek Szczerba – poinformował, że Komisja Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego negatywnie 

zaopiniowała uchwałę 5 głosami przeciw i 5 wstrzymującymi. 

 

Wobec braku uwag rozpoczęto procedurę głosowania. 

W wyniku głosowania 10 głosami za, 3 głosami przeciw i 1 wstrzymującym uchwała została podjęta. 

 

14. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił Przewodniczących komisji stałych Rady Miejskiej o odczytanie opinii 

do w/w uchwały. 

 

Tadeusz Biernacki – poinformował, że Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska negatywnie zaopiniowała 

uchwałę 5 głosami przeciw i 5 wstrzymującymi. 

 



Jacek Szczerba – poinformował, że Komisja Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego negatywnie 

zaopiniowała uchwałę 5 głosami przeciw i 5 wstrzymującymi. 

 

Wobec braku uwag rozpoczęto procedurę głosowania. 

 

W wyniku głosowania 10 głosami za przy 2 głosach przeciw i 2 głosach wstrzymujących uchwała została 

podjęta. 

 

15. Obwieszczenie w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie przyjęcia zasad udzielania 

dotacji celowych na wymianę źródeł ciepła w celu ograniczenia emisji zanieczyszczeń do powietrza na 

terenie Gminy Góra. 

Rozpoczęto procedurę głosowania. 

W wyniku głosowania 14 głosami za – jednogłośnie – rada podjęła obwieszczenie. 

 

16. Uchwała w sprawie wstępnych miejsc lokalizacji nowych przystanków komunikacyjnych. 

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił Przewodniczących komisji stałych Rady Miejskiej o odczytanie opinii 

do w/w uchwały. 

 

Jacek Szczerba – poinformował, że Komisja Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego pozytywnie 

zaopiniowała uchwałę 10 głosami za – jednogłośnie. 

 

Wobec braku uwag rozpoczęto procedurę głosowania. 

W wyniku głosowania 14 głosami za – jednogłośnie – rada podjęła uchwałę. 

 

 

17. Uchwała w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji w latach 2017-2018 Gminnego Programu Opieki 

nad Zabytkami. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił Przewodniczących komisji stałych Rady Miejskiej o odczytanie opinii 

do w/w uchwały. 

Jacek Szczerba – poinformował, że Komisja Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego pozytywnie 

zaopiniowała uchwałę 10 głosami za – jednogłośnie. 

 

Wobec braku uwag rozpoczęto procedurę głosowania. 

 

W wyniku głosowania 14 głosami za – jednogłośnie – rada podjęła uchwałę. 

 

18. Uchwała w sprawie określenia warunków udzielenia bonifikaty od opłaty za przekształcenie prawa 

użytkowania wieczystego gruntów zabudowanych na cele mieszkaniowe w prawo własności tych 

gruntów. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił Przewodniczących komisji stałych Rady Miejskiej o odczytanie opinii 

do w/w uchwały. 

 

Zbigniew Przybylski – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała uchwałę 4 

głosami za – jednogłośnie. 

 



Jacek Szczerba – poinformował, że Komisja Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego nie zaopiniowała 

powyższej uchwały. 5 radnych oddało głos za, 5 oddało głos przeciw. 

 

Janina Ziombra – złożyła wniosek o podwyższenie bonifikaty do poziomu 90 % w tym roku. 

 

Burmistrz – przedstawiła odpłatności za użytkowanie wieczyste. Są to małe pieniądze. W układzie 20 lat 

najwyższe stawki płacą 3 osoby na terenie gminy. Roczna stawka wynosi około 72 zł. Osoba prowadząca 

działalność gospodarczą płaci 3721 zł rocznie. Pozostałe osoby fizyczne rocznie płacą około 49 tys. zł.  

Przykładowe stawki roczne to 0.32 zł, 1.32 zł. Takich osób jest długa lista. Pozostałe gminy podjęły już takie 

uchwały, większość gmin ustala bonifikatę na poziomie 60%. Burmistrz przedstawiła przykładowe kwoty 

bonifikaty. 

 

Janina Ziombra –………………… przedstawiła wyliczenia dotyczące wpływów do budżetu. Warszawa i 

Gdańsk wprowadziły bonifikatę na poziome 90 %, jednak górowskie działki są o wiele tańsze dlatego nie można 

ich porównywać wartościowe. 

Burmistrz wyjaśniła, że z tych pieniędzy można by ułożyć 1 km chodnika. 

 

Janina Ziombra – kupując mieszkania komunalne jest rabat 90 %. A to też jest własność gminna. 

 

Przewodniczący rozpoczął procedurę głosowania nad wnioskiem Janiny Ziombry. 

 

W wyniku głosowania wniosek został odrzucony 8 głosami przeciw przy 6 głosach za. 

 

Rozpoczęto głosowanie nad całością uchwały. 

 

W wyniku głosowania 9 głosami za przy 5 przeciw uchwałę podjęto. 

 

 

19. Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr XXXIV/258/17 Rady Miejskiej Góry z dnia 16 lutego 2017r. w 

sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz warunków, zasad i opłat za korzystanie z nich. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił Przewodniczących komisji stałych Rady Miejskiej o odczytanie opinii 

do w/w uchwały. 

 

Zbigniew Przybylski – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała uchwałę 4 

głosami za – jednogłośnie. 

 

Jacek Szczerba – poinformował, że Komisja Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego pozytywnie 

zaopiniowała uchwałę 10 głosami za – jednogłośnie. 

 

 

Wobec braku uwag rozpoczęto procedurę głosowania. 

 

W wyniku głosowania 14 głosami za – jednogłośnie – rada podjęła uchwałę. 

 

20. Uchwała w sprawie Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy Góra 

na latach 2019-2023. 

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił Przewodniczących komisji stałych Rady Miejskiej o odczytanie opinii 

do w/w uchwały. 

 

Maciej Liśkiewicz – poinformował, że Komisja Kultury, Oświaty i Spraw Socjalnych pozytywnie zaopiniowała 

sprawozdanie 4 głosami za – jednogłośnie. 

 



Jacek Szczerba – poinformował, że Komisja Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego pozytywnie 

zaopiniowała uchwałę 10 głosami za – jednogłośnie. 

 

 

Wobec braku uwag rozpoczęto procedurę głosowania. 

 

W wyniku głosowania 14 głosami za – jednogłośnie – rada podjęła uchwałę. 

 

 

21. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa 

Dolnośląskiego. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił Przewodniczących komisji stałych Rady Miejskiej o odczytanie opinii 

do w/w uchwały. 

 

Zbigniew Przybylski – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała uchwałę 4 

głosami za – jednogłośnie. 

 

Jacek Szczerba – poinformował, że Komisja Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego pozytywnie 

zaopiniowała uchwałę 10 głosami za – jednogłośnie. 

 

Wobec braku uwag rozpoczęto procedurę głosowania. 

 

W wyniku głosowania 14 głosami za – jednogłośnie – rada podjęła uchwałę. 

 

 

22. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił Przewodniczących komisji stałych Rady Miejskiej o odczytanie opinii 

do w/w uchwały. 

 

Zbigniew Przybylski – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała uchwałę 4 

głosami za – jednogłośnie. 

 

Jacek Szczerba – poinformował, że Komisja Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego pozytywnie 

zaopiniowała uchwałę 10 głosami za – jednogłośnie. 

 

Wobec braku uwag rozpoczęto procedurę głosowania. 

 

W wyniku głosowania 14 głosami za – jednogłośnie – rada podjęła uchwałę. 

 

 

23. Uchwała zmieniająca uchwałę budżetową Gminy Góra na rok 2019. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił Przewodniczących komisji stałych Rady Miejskiej o odczytanie opinii 

do w/w uchwały. 

 

Zbigniew Przybylski – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała uchwałę 4 

głosami za – jednogłośnie. 

 

Wobec braku uwag rozpoczęto procedurę głosowania. 

 

W wyniku głosowania 14 głosami za – jednogłośnie – rada podjęła uchwałę. 

 

 



24. Uchwała zmieniająca Wieloletnią Prognozę Finansową. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił Przewodniczących komisji stałych Rady Miejskiej o odczytanie opinii 

do w/w uchwały. 

 

Zbigniew Przybylski – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała uchwałę 4 

głosami za – jednogłośnie. 

 

Wobec braku uwag rozpoczęto procedurę głosowania. 

 

W wyniku głosowania 14 głosami za – jednogłośnie – rada podjęła uchwałę. 

 

25. Interpelacje i zapytania Radnych. 

 

Wobec braku zapytań i interpelacji Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

 

26. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

 

Wobec braku zapytań i interpelacji Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

 

 

27. Wolne głosy i wnioski. 

Mieczysław Fortecki zadał pytanie do Dyrektora OKF Ryszarda Wawera dotyczące sfinansowania posiłków 

regeneracyjnych dla najmłodszych siatkarzy i piłkarzy. Czy są zaplanowane w budżecie środki na to środki. 

Ryszard Wawer – według wiedzy w ofercie nie było zaplanowane finansowanie posiłków na wyjazdach. 

Mieczysław Fortecki zadał pytanie do Prezesa TEKOM Pana Adama Ćwiana dotyczące koszenia trawy przy 

ulicach Chopina i Reymonta. 

Adam Ćwian – teren ten nie jest w wykazie TEKOM-u. Jest to wykonywane przez Urząd Miasta i Gminy. 

Adam Chmiel – zapytał Adama Ćwiana o postęp prac przy budowie wodociągu do Laskowej. 

Adam Ćwian- Krajowy Ośrodek Wsparcia Rolnictwa nie wyraził zgody, przy pomocy radnego Leszka Ciastonia 

ponownie złożono wniosek i jest on rozpatrywany. Podziękował radnemu Ciastoniowi za pomoc. Oprócz tego 3 

osoby mieszkające w Laskowej nie wyraziły zgody na przebieg wodociągu. 

 

Maciej Liśkiewicz zapytał o doświetlenie przejść dla pieszych na ul. Podwale oraz o doposażenie tej ulicy w kosze 

na śmieci. 

Burmistrz – odbyło się spotkanie ze Zbigniewem Małkowskim dyrektorem ENEA, gmina zleci wykonanie 

dokumentacji na doświetlenie 10 przejść dla pieszych, głównie przy szkołach ale nie tylko. Około 14 tysięcy 

kosztuje doświetlenie 1 przejścia. W tym roku prawdopodobnie będzie doświetlone 6 lub 7 przejść, kolejne w 

kolejnym roku. Było to uwzględnione w budżecie jako wydatki bieżące. Jeśli chodzi o kosze to w zeszłym tygodniu 

wystawiono 8, lecz zniknęły. Będą rozważane zakupy innego rodzaju koszy. Gmina wie, że jest problem. 

Tadeusz Biernacki zapytał o odkrycie na rynku. 

Burmistrz – resztki po kościele ewangelickim. Nie miało to połączenia z siecią wodociągową. Burmistrz odczytała 

pismo z TEKOM-u dotyczące znaleziska. Wyłoniono archeologa, który przeprowadzi badania. Podjęto kroki aby 

wyeksponować to miejsce. Będzie ta piwnica podświetlona i przykryta przeźroczystą płytą. Była wizyta w 



Głogowie aby dowiedzieć się jak to wyglądało przy tamtejszych odkryciach. Jedną z form było wymurowanie w 

chodniku fragmentu muru i opisanie co w tym miejscu się znajduje. Burmistrz nie jest zwolennikiem takiej formy. 

Druga forma to utworzenie pewnej szklarni, pozostałości są podświetlone i wyeksponowane. Koszt tego to około 5 

mln złotych. Trwają prace nad aranżacją placu Chrobrego, zamawiane będą stylizowane ławki, kosze, będzie 

również zieleń. W donicach nasadzone zostaną klonu kuliste, obok każdego będą ławki. Wszystko będzie 

uzgadniane z konserwator zabytków. Będzie a’la fontanna a biczami wodnymi. Zrewitalizowany zostanie również 

pomnik na rynku. 18 kwietnia przyjedzie grupa studentów z Uniwersytetu Przyrodniczego i nieodpłatnie 

zaproponują zmiany w architekturze rynku oraz uliczek wokół. Realizowany był podobny projekt w małym mieście, 

dotyczył on podświetlenia budynków. Złożono wniosek na rewitalizacje wieży ciśnień, dokumentacja jest gotowa. 

Gdy będzie dofinansowanie to jeszcze w tym roku rozpoczną się prace. Przygotowywany jest wniosek również do 

konserwator na dofinansowanie rewitalizacji wieży ciśnień. Trwa oczekiwanie na wpisanie budynku Urzędu Miasta 

i Gminy do rejestru zabytków. Z chwilą gdy budynek będzie wpisany, będzie złożony wniosek w styczniu na 

rewitalizacje budynku. Wokół urzędu planowane jest ułożenie granitu a do basenu odkrytego zostanie wylana nowa 

nakładka asfaltowa. 

Jacek Szczerba spytał o plany nowego właściciela wobec młyna. 

Burmistrz poinformowała, że właściciel nie chce zdradzać planów. Podtrzymuje to co przekazała ostatnio. 

 

Wojciech Zawieja zapytał czy będą odbierane folie po balotach i sianokiszonce. 

Burmistrz poinformowała, że jest taka możliwość ale odpłatnie. Prezes się zorientuje i przedstawi informacje. 

Utworzone zostanie stanowisko do odbioru odpadów rolniczych. Gdy będzie informacja z TEKOMU zostanie ona 

przekazana sołtysom. 

Wojciech Zawieja – był czas, ze firmy przyjeżdżały i odbierały te odpady. 

Burmistrz – gdy będzie jakaś informacja to Kierownik Biura Obsługi Organów przekaże sołtysom. 

 

28. Zamknięcie sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął VI sesję Rady Miejskiej 

Góry. 

 

Na tym protokół zakończono. 

Prot. M.Sz. 


